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Členská schůze Základní odborové organizace FLÚ 

5. 3. 2024 14:00–15:00 

Přítomní členové výboru: M. Brabec, J. Hvorecký, H. Janoušek, P. Nývlt, A. Sarkissian 

Přítomní řadoví členové: A. Bakešová, P. Blažek, J. Černá, J. Frei, J. Chotaš, R. Novotný, J. 
Růžička, T. Virtová, V. Žůrek 

A. Sarkissian zahájila členskou schůzi a představila její program: nejprve prezentace činnosti 
výboru, poté nebo při jakékoli vhodné příležitosti diskuse. Vyřídila přítomným omluvy 
spolupředsedy J. Bierhanzla a člena výboru O. Majera, kteří se schůze nemohli zúčastnit. 
Představila změny ve složení výboru, k nimž došlo na začátku tohoto roku (rezignace J. 
Mervarta a V. Mikeše, zvolení J. Bierhanzla a J. Hvoreckého), poděkovala přítomným členům 
za účast ve volbách a sdělila výši zůstatku na účtu (152.155,– Kč). 

Poté A. Sarkissian představila programové priority výboru: spravedlivé odměňování, 
spravedlivé hodnocení, zlepšení mezilidských vztahů na pracovišti a sdílení zkušeností a 
hledání společných cílů s dalšími ZOO třetí vědní oblasti. 

Spravedlivému odměňování se bude věnovat pracovní skupina, která se poprvé sejde 6. 3. 
Odbory v ní bude zastupovat J. Bierhanzl. Výbor také schválil redukci benefitů vynucenou 
tzv. „konsolidačním balíčkem“ na stravenkový paušál a produkty související se stářím 
(případná úspora bude použita na další benefity) a zahájil jednání s hospodářskou správou o 
ukončení příspěvku na jógu z rozpočtu ZOO. A. Sarkissian představila některé nápady na jiné 
benefity, s nimiž přišli členové výboru (ICOM karta, podle dosavadních zpráv neprůchozí, 
členství ve spotřebním družstvu OBŽIVA, nebo pořízení ústavních licencí na digitální 
nástroje j. DeepL), a vyzvala členy, aby na mailovou adresu zoo@flu.cas.cz posílali návrhy 
vlastní. 

Problematice spravedlivého hodnocení, přesněji revizi atestačního řádu, se věnovala 
členská schůze 11. 10. 2023. V chystané pracovní skupině pro úpravu atestačního řádu by měl 
být zástupcem odborů P. Nývlt. Výbor dále schválil zákaz účasti členů výboru v atestačních 
komisích, aby se předešlo střetu zájmů a také zajistil výplatu členských bonusů podle 
stejných pravidel jako v předchozích letech.  

V září a listopadu 2023 proběhla dvě setkání se zástupci ZOO dalších ústavů třetí vědní 
oblasti, věnovaná sdílení zkušeností s atestačními procesy a s problematikou odměňování 
zaměstnanců a rovných příležitostí, a také podpoře stávek na humanitně zaměřených 
fakultách. 7. 3. proběhne další schůzka věnovaná přípravě společného provolání za zřízení 
pozice ombudsmana pro třetí vědní oblast (což se týká tematiky mezilidských vztahů). 
V následné diskusi, do níž se zapojili i R. Novotný, J. Hvorecký a P. Blažek, A. Sarkissian 
objasnila, že tento ombudsman by neměl být odborářem a neměl by být spojený s žádným 
ústavem, ale měl by být nezávislou a nestrannou autoritou; jeho hlavními úkoly by byla 
mediace sporů a pomoc zaměstnancům bránit se proti různým projevům šikany, zatím je však 
brzy na specifikace fungování ombudsmana nebo jeho případných vztahů s Etickou komisí 
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FLÚ, to vše bude předmětem dalších jednání, do nichž bude zapojena i členská základna; 
zatím jde o apel na předsednictvo AV ČR. 

Tématu mezilidských vztahů se též týká úprava informací o odborech v manuálu pro nové 
zaměstnance a jednání zástupců výboru s řediteli FLÚ, během nichž se vedly diskuse o 
společných tématech a prioritách, zejm. odměňování zaměstnanců. Další schůzka s ředitelem 
ústavu je naplánována na 7. 3., na programu bude mj. odměňování zaměstnanců zapojených 
do projektů OP JAK a agendy licenčních smluv a benefitů. 

Na závěr svého vystoupení A. Sarkissian prezentovala dosud nerealizované plány výboru: 
zřízení spořicího účtu a zapojení většího počtu nevědeckých pracovníků do ZOO. 

P. Nývlt představil změny volebního řádu, o nichž výbor diskutoval: snížení počtu členů 
výboru ze sedmi na pět a prodloužení jejich funkčního období ze dvou na čtyři roky. 
S pomocí A. Sarkissian a J. Hvoreckého představil výhody a nevýhody, které by z přijetí 
těchto změn plynuly. Hlasovat se o těchto změnách bude na členské schůzi příští rok. 

J. Hvorecký vznesl dotaz na spolupráci s Odborovým svazem pracovníků vědy a výzkumu; A. 
Sarkissian odpověděla, že tuto agendu měl na starosti bývalý spolupředseda J. Mervart a že 
zástupce OS PVV je vždy přítomen na schůzkách zástupců ZOO 3. vědní oblasti. 

P. Blažek navrhl, aby se odbory zaměřily i na rozvoj ústavu jako badatelské komunity 
podporou příležitostí pro setkávání nad rámec jednotlivých oddělení, např. formou výletu 
nebo společenských akcí po přednáškách. K tomu A. Sarkissian uvedla, že prostředky na tyto 
typy aktivit jsou, že se však návrh předchozího výboru na organizaci výletu nevzbudil zájem 
členů, neboť život je hektický, ale vyzvala členy, aby jakékoli návrhy tohoto druhu psali na 
mailovou adresu zoo@flu.cas.cz. P. Blažek dále navrhl zřízení místnosti určené pro 
setkávání zaměstnanců (common room); A. Sarkissian to přivítala jako další možné téma pro 
jednání s ředitelem. J. Růžička navrhl zřídit místnost s vybavením pro jednoduché protažení 
těla (hrazda, míč). V této souvislosti P. Blažek upozornil na nepříliš šťastné umístění sprchy. 

J. Hvorecký, A. Sarkissian, P. Blažek, R. Novotný a P. Nývlt poté diskutovali o možném 
využití dvora v Jilské pro společenské a popularizační akce a snížení počtu parkovacích 
míst. 

J. Růžička, P. Nývlt a J. Hvorecký poté krátce prodiskutovali úpravy atestačního řádu. 

P. Blažek, A. Sarkissian, J. Hvorecký a R. Novotný poté diskutovali o navrhovaných 
benefitech: kartě ICOM a digitálních licencích. 

A. Sarkissian poté poděkovala účastníkům a schůzi ukončila. 

mailto:zoo@flu.cas.cz

